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Szanowny Panie Burmistrzu!

W miesiącu marcu to mieszkańców Radzewa dotarła informacja, że na działce leśnej 

sąsiadującej bezpośrednio z ich posesjami GP PGNIN Grupa Orlen planuje wykonanie odwiertu w 

celu poszukiwania gazu w złożu gazu ziemnego na podstawie koncesji otrzymanej w 2001 roku a 

rozszerzonej w roku 2017. Początek prac wiertniczych miałby się rozpocząć już w tym roku, a w 

związku z inwestycją wyciętych zostanie około dwóch hektarów lasu przy ulicy Świętego Mikołaja, na 

granicy pomiędzy miejscowością Czmoń i Radzewo.

Informacja dotarła do nich pośrednio, gdyż polskie prawo nie przewiduje do tego typu 

inwestycji to jest wierceń w celu poszukiwania kopalin do głębokości 5000 m wykonywania oceny 

oddziaływania na środowisko, jest to sprzeczne z prawem unijnym które jasno mówi że dla tego typu 

inwestycji ocena oddziaływania na środowisko powinna być wykonana. Skutek braku implementacji 

tych przepisów przez Polskę, Komisja Europejska w 2016 roku złożyła skargę do Europejskiego 

Trybunału Sprawiedliwości. Niestety sprawa do dzisiaj nie została rozstrzygnięta, wskutek tego 

mieszkańców w przypadku planowania takiego typu inwestycji nie mają narzędzi prawnych do bycia 

stroną w postępowaniu o udzielenie zgody na taki odwiert, mało tego, nie są o takich działaniach 

powiadamiani - często dowiadują się o tym w momencie, gdy wjeżdżają maszyny.

Sąsiedzi inwestycji, mieszkańcy Radzewa, protestują przeciwko planowanej lokalizacji 

odwiertu, podając bardzo konkretne powody. Po pierwsze - planowany odwiert zlokalizowany jest 

zaledwie 120 m od najbliższego budynku mieszkalnego, a sam teren zajęty pod niezbędną 

infrastrukturę zaczyna się zaledwie 60 m od najbliższych zabudowań. Trudno uznać taką odległość 

za bezpieczną z punktu widzenia ryzyk związanych z prowadzeniem tego typu działalności - zarówno 

z zakresu zagrożenia pyłami, gazami, hałasem; poboru wody i obniżenia lustra wody (mieszkańcy ci 

korzystają z własnych ujęć wody).

W związku z tym proszę o pilną interwencję władz gminy. Wiem, że rozmowy w tej sprawie-prowadził 
już wiceburmistrz Sebastian Wlazły - za co bardzo dziękuję. Natomiast konieczne jest dalsze \ 

procedowanie sprawy i dotarcie do osób decyzyjnych które mogą zmienić lokalizację/planowanego 
odwiertu na taką, który nie będzie zagrażał naszym mieszkańcom. /f /| / /
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